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   P r o t o k ó ł  nr LIII/2022                                  

z obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 

która odbyła się w dniu 29 grudnia 2022 r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 
 

 

1. Otwarcie obrad LIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kłodzku Pani Elżbieta 

Żytyńska mówiąc: „Otwieram obrady LIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 

 

Zgodnie z art. 20 ust.1 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty.  
 

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska stwierdziła, iż w sesji uczestniczy                   

17 radnych w związku z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne. 

(Nieobecni na sesji: p. Iwona Sobczyk, p. Piotr Bryła, p. Paweł Najda, p. Aneta Łosiewicz)  
 

Lista obecności radnych na sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowań radnych podczas sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zaproponowała 

radnego Pana Armina Jarosza. Pan radny wyraził zgodę. 
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Chciałem tylko podziękować Pani 

Przewodniczącej, że zgłosiła Pani kandydaturę Pana Armina Jarosza, bo to jest mój 

okręg wyborczy.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Radny Pan Bogusław Procak 

zaproponował kandydaturę Pana Armina Jarosza. Zapytam jeszcze raz czy Pan radny 

wyraża zgodę?  
 

Radny Pan Armin Jarosz: Szanowny Panie radny tyle miłych słów w ostatnim 

tygodniu starego roku. Myślę, że będzie równie tak dużo miłych słów między nami 

w nowym roku. Czuje się zaszczycony w jednym okręgu z Panem pracować i dziękuję 

za te miłe słowa. Wyrażam zgodę.    
 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Pana Armina Jarosza. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się - 1. 

Radny Pan Armin Jarosz został powołany na sekretarza obrad. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko, druk nr 488. (Zał. nr 3) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pan Adam 

Kowalski poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 488 bez poprawek. 
 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2022 rok, 

druk nr 488. 
 

Głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LIII/487/2022. (Zał. nr 4) 
 

Na sesję przybyła radna p. Aneta Łosiewicz. Na sali obecnych 18 radnych. 
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Na ostatniej sesji głosowaliście Państwo 

nad moją skargą na Burmistrza w sprawie braku odpowiedzi na podstawę prawną 

i możliwość wglądu do dokumentów, itd. Ja nie chciałem na ostatniej sesji zabierać 

głosu z uwagi, że był to taki moment troszeczkę przedświąteczny - i nie spodziewałem 

się, że dzisiaj też będzie sesja - żeby już nie dyskutować i przyjemnie zakończyć ten 

rok sesyjny. Jeśli Pani Przewodnicząca pozwoli, Państwo radni pozwolą, chciałbym 

się do tego troszeczkę odnieść, bo niestety niesmak jaki mi pozostał po głosowaniu, 

że skarga jest bezzasadna, a absolutnie się z tym nie mogę zgodzić do tej pory. 

A dlatego, że Państwo, albo zostaliście wprowadzeni w błąd co do interpretacji tej 

skargi, albo rzeczywiście Państwo zauważyliście - co niektórzy, ale nie chcieliście po 

prostu uczciwie zagłosować, że skarga jest zasadna. Czym to mogę umotywować. 

Pierwsza część skargi dotyczyła podania podstawy prawnej przekazania lokalu 

mieszkalnego osobie z listy lokali socjalnych i do tej pory tej odpowiedzi - podstawy 

prawnej, nie dostałem od Pana Burmistrza. Druga część dotyczyła wglądu do 

dokumentów danej osoby o jakie prosiłem, która otrzymała to mieszkanie. Państwo 

głosowaliście i byliście przekonani, wprowadzeni w to, że pisma od urzędników, od 

Pani Przewodniczącej są do Komisji lokalowej. Państwo zagłosowaliście jako skarga 

bezzasadna, ale wyście głosowali za procedurą, która trwa w sprawie, a ja mówiłem, 

że nie mam odpowiedzi konkretnie od Pana Burmistrza – czy mam prawo wglądu do 

tych dokumentów czy nie? I pisma, które przyszły z RODO - 13 grudnia, oczywiście 

otrzymałem takie pisma, bo poprosiłem o kopie tych dokumentów, czy rzeczywiście to 

było pisane do RODO. I w tym piśmie w ogóle nie ma bezpośredniej odpowiedzi 

inspektora – czy mam prawo do wglądu czy nie. I ja do tej pory interpelowałem 

o odpowiedź, czy mam prawo wglądu do tych dokumentów czy nie, a nie w sprawie 

procedury, która się w tej sprawie toczyła. To tak jak w Sądzie, macie Państwo sprawę, 

procedury się toczą, ale Państwo oczekujecie od Sądu ostatecznego wyroku – czy tak 
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czy nie. I tutaj ten błąd nastąpił, który ja uważam, że jest niesłuszny, bo ja do tej pory 

powinienem dostać od Burmistrza takie pismo, że z uwagi na takie i takie podstawy 

prawne nie może Pan mieć wglądu do dokumentów. I to by była sprawa załatwiona. 

I to by mnie usatysfakcjonowało, bo o tą odpowiedź chodziło, a tej odpowiedzi dalej 

nie mam. I nie mam również odpowiedzi, jeśli chodzi o podstawę prawną, w jaki 

sposób przekazano lokal mieszkalny osobie z listy lokali socjalnych, gdzie my 

w uchwale dokładnie wiemy, że tak być nie może. I nad tym ubolewam. Dziękuję 

Państwu, że na spokojnie mnie wysłuchaliście i na spokojnie to przemyślicie, i wtedy 

zauważycie gdzie jest ten błąd, że skarga jest bezzasadna, bo ona jest zasadna. 

Gdybym miał odpowiedzi bezpośrednie, to nie byłoby dyskusji na ten temat. Dziękuję 

Państwu bardzo za cierpliwość. 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas: Jeśli Pani Przewodnicząca pozwoli, krótko 

odpowiem. Otóż Burmistrz nie zgodził się na udostępnienie danych, to jest zawarte 

w piśmie inspektora ochrony danych osobowych i jakby się Pan w to zechciał wgłębić, 

to też warto by było to doczytać. Ponadto radny ma obowiązek udziału w pracach Rady 

i taki obowiązek też na Panu ciąży. W związku z tym, że korespondencja między 

radnym, a organem wykonawczym odbywa się za pośrednictwem Przewodniczącej 

Rady Miejskiej, to należałoby jednak wziąć to pod uwagę i nie forsować tego. Proszę 

Szanownej Rady, trzynaście bitych stron protokołu, Pana wywodów, dowodzi tego, że 

Pan albo, że tak powiem, usiłuje tutaj podać destrukcję w pracach Rady, albo też nie 

rozumie Pan podstawowych rzeczy, ponieważ przydział mieszkania jest to decyzja we 

władztwie burmistrza i burmistrz w każdej chwili takie mieszkanie może przydzielić. 

Rada tylko opiniuje kwestie przydziału i to należało zrozumieć. Jeżeli dalej będzie Pan 

takie rzeczy prowadził, to pójdziemy na manowce. Przez trzy lata nic się w tej sprawie 

nowego nie urodziło. Jest tylko fakt tego typu, że ktoś podpisał umowę cywilnoprawną, 

z jednej strony najemca, z drugiej strony burmistrz i ta umowa obowiązuje. I to jest 

święte prawo burmistrza komu ten lokal przydzieli, jeśli jeszcze za tym świadczą 

względy społeczne, zasady współżycia społecznego i korzyść dla gminy, to tym 

bardziej burmistrz powinien to zrobić. W jaki sposób, w tej chwili, odkręcimy to 

wszystko? Pierwsza sprawa, Pan twierdzi, że nie było pism kierowanych bezpośrednio 

do Pana - i też nie będzie, bo wszystkie pisma, interpelacja, zapytania kierowane są 

za pośrednictwem Przewodniczącej do organu wykonawczego i tą samą drogą 

Burmistrz odpowiada Przewodniczącej i pisma mają być znane również 

interpelującemu czy składającemu zapytanie. To tyle jeśli chodzi o wyjaśnienia z mojej 

strony. Prosiłbym też, żeby się skupić na rzeczach konkretnych, ponieważ w tym 

czasie moglibyśmy przemyśleć i przedyskutować wiele bardzo różnych, istotnych 

rzeczy dla gminy i zapytać się w jaki sposób zrobić, żeby tych mieszkań było więcej, 

a nie wałkować jedną sprawę tylko dlatego, że Pana ambicje tutaj górują nad 

rozsądkiem i przepisami prawa oraz interesem gminy. To tyle w tej sprawie, bo 

siedzimy i piszemy kilkustronicowe uzasadnienia, trzynaście stron jest zapisanych 

Pańskich wywodów w sprawie, która już została załatwiona definitywnie. Burmistrz ma 

tutaj ewidentnie prawo, podpisał i koniec, klamka zapadła. Tym bardziej, że mamy tutaj 

korzyść dla gminy i to konkretną, namacalną w złotówkach. Apeluje, aby to wszystko 

zakończyć, bo ten spór do niczego nie prowadzi. Proszę, aby Pan miał też na 

względzie interes i przyszłość, a nie te rzeczy, które tylko Pana zdaniem, bo decyduje 

większość i ta większość postanowiła wbrew Pańskim opiniom i Pańskim ustaleniom. 
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Dziękuję i przepraszam, że to w tej chwili mówię, ale chciałbym, żeby w tym duchu 

działać, żebyśmy jednak starali się pozyskać jak najwięcej mieszkań dla gminy. Jeśli 

chodzi o udostępnienie danych, o które Pan tak zabiega, to może Pan w tej sprawie 

decyzję Burmistrza zaskarżyć. Burmistrz jako administrator odmówił udostępnienia 

danych i ma do tego prawo. Dziękuję bardzo. 

Radny Pan Stanisław Bartczak zgłaszał się do zabrania głosu. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Nie. Nie będziemy tutaj wchodzić 

w polemikę. Uważam, że jest to totalnie bezzasadne. Poruszamy się w granicy 

struktury prawnej, jesteśmy w terminach na udzielenie odpowiedzi. I to co ja bym 

chciała otrzymać, a to co nie, to są takie życzenia. My musimy opierać się na 

procedurze prawnej i tak też się dzieje. Nikt niczemu tu nie uchybił. Myślę, że nie ma 

sensu prowadzić polemiki w tym kierunku, co zjada nam też bezcenny czas 

i niepotrzebnie nerwy. Pan Adam ma rację, spotykajmy się po to, aby robić coś 

konstruktywnego. Myślę, że ten punkt wyczerpaliśmy i przejdziemy do kolejnego 

punktu    

6. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Nie stwierdzono. 
 

7. Sprawy różne. 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Wysoka Rado, ja mam tylko taką prośbę 

do Pana radnego Adama Kwasa, żeby nie używał słowa – destrukcja, bo to nietrafne 

słowo kierować je do Pana radnego Stanisława. On pyta dlatego, bo mieszkańcy się 

do niego zwracają. Cóż on na to poradzi? Bo byłem tego świadkiem, jak mieszkańcy 

go proszą, to radny dopytuje. Nietrafne to jest Panie Adamie, proszę tak więcej nie 

robić.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan radny nie wygląda na to, żeby 

wzbudziło to w nim jakieś poczucie winy. Nie idźmy w tym kierunku, bo myślę, że to 

nie jest dobra droga. Idźmy raczej w kierunku tego, żebyśmy dążyli do konstrukcji, 

a nie do destrukcji. To jest najważniejsze.  

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Pani Skarbnik. Wszystkim Mieszkańcom jak również wszystkim 

Państwu, chciałbym życzyć wszystkiego najlepszego, szczęśliwego i zdrowego 

Nowego Roku, abyśmy wszyscy razem pracowali dla dobra tego miasta, a nie 

wprowadzali destrukcję.       

Radny Pan Armin Jarosz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja z prośbą do Pana 

Sekretarza. Kończy się rok, zaczyna się nowy, będziemy ten rok witać nie na pewno 

hucznie, hucznie czyli również petardami. Wiem, że Straż Miejska reaguje na wszelkie 

sprawy związane z zakłócaniem porządku, dlatego mam taką wielką prośbę, aby 

uczulić funkcjonariuszy na to, jeżeli będą wykorzystywane te petardy w okresie przed 

przywitaniem nowego roku, czy blisko zabudowań, żeby jednak interweniować. 

Do mieszkańców też taka ogromna prośba, żeby zwrócić uwagę na to, żeby jednak 

nie nadużywać tych petard, chociażby ze względu na nasze zwierzęta, które 

przeżywają to bardzo mocno. Ja jestem za tym, żeby całkowicie wprowadzić zakaz 

używania petard. Natomiast taki apel, prośba do Straży Miejskiej i do mieszkańców, 
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bo na pewno nas słuchają, żeby mieli na uwadze właśnie dobro zwierząt i swoje 

bezpieczeństwo. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: To jest bardzo dobry apel. I tak 

faktycznie co roku o tym mówimy. Wiele krajów zamienia te huczące, straszliwe  

petardy, może nie śmiercionośne, chociaż w niektórych przypadkach tak się 

zakończyło, na iluminacje świetlne. Może też u nas jakaś mądrość nastąpi i w pewnym 

momencie my również będziemy tego używać. Póki co, niestety jeszcze one są, są 

sprzedawane wszędzie, na każdym kroku. Dziwi mnie to bardzo. Może faktycznie 

zacznijmy od siebie, może na własnych podwórkach przekonujmy naszych wyborców, 

naszych znajomych, rodzinę, do nieużywania tych wystrzałowych fajerwerków, 

okrutnych dla zwierząt i niestety dla ludzi również. Myślę, że trzeba uświadamiać dzieci 

w tym kierunku, bo one najbardziej chłoną te wszystkie dobre rzeczy, które im 

przekazujemy. Bardzo się cieszę, że Pan radny o tym przypomniał.  

Głos zabrał Sekretarz Gminy Miejskiej Kłodzko Pan Krzysztof Oktawiec: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Oczywiście apel przekażę do Straży Miejskiej. 

Postaramy się również tego typu informację zamieścić na naszych profilach 

społecznościowych. Na pewno przekażemy to szerzej. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, w naszym 

mieście zmienił swoje miejsce Gospodarczy Bank Spółdzielczy w Strzelinie. Państwo 

znają go z  ul. Rodzinnej, między budynkami gdzieś funkcjonował, a w tej chwili 

funkcjonuje na ulicy Łużyckiej. Miałam okazje dzisiaj przez chwilę być na otwarciu tej 

nowej placówki. Myślę, że tamta część społeczeństwa, naszych mieszkańców będzie 

sobie też chwalić, ponieważ ta lokalizacja jest bardzo fajna – ul. Łużycka, Gospodarczy 

Bank Spółdzielczy w Strzelinie, dostępny już od nowego roku dla klientów. Myślę, że 

Państwo również będziecie korzystać i przypomnicie też swoim wyborcom, że mogą 

korzystać od nowego roku z tej placówki.  

Głos zabrała Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko Pani Wioletta Srokowska-Chmiel: 

Wysoka Rado. W związku z tym, że nigdy nie miała możliwości podziękować, a często 

jestem tutaj świadkiem wielu podziękowań. Dzisiaj jest taki szczególny dzień. Przede 

wszystkim chciałabym podziękować Państwu za zgromadzenie się tutaj, ponadto 

wszystkim osobom, które były zaangażowane w tak krótki okres zwołania tej sesji, 

przede wszystkim służbom finansowym i służbom Ośrodka Pomocy Społecznej. 

My dzisiaj uchwaliliśmy zmiany w budżecie, natomiast ktoś te ponad 500 tys. zł musi 

przerobić i są to pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej, którym w imieniu swoim 

i w imieniu Burmistrza chciałabym serdecznie podziękować. Korzystając z okazji, że 

mam głos, to chciałabym w swoim imieniu i w imieniu Burmistrza złożyć 

najserdeczniejsze życzenia wszystkim Mieszkańcom z okazji nadchodzącego Nowego 

Roku. Dziękuję bardzo. Sesji jutro nie będzie. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ale dlaczego? My to całkiem jesteśmy 

za. Taka sylwestrowa sesja mogłaby wyzwolić w nas różnego rodzaju pomysły i nie 

wiadomo jakby się skończyła - myślę, że bardzo wesoło i bez żadnego głosowania. 

Mamy piękną salę, na której jesteśmy zazwyczaj bardzo poważni i też byśmy chcieli 

czasami być jak dzieci. Ja Państwu życzę tego z całego serca, żebyście jutro tak 

właśnie się zachowali, naprawdę jak banda dzieciaków, żeby Wam się przypomniały 
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te wszystkie młode lata, żebyście mieli taką kondycję, takie doskonałe pomysły, żeby 

ten jutrzejszy dzień był jednym z najwspanialszych dni w roku, żebyście się świetnie 

bawili i żeby ten cały rok był jednym wielkim spełnieniem Waszych oczekiwań i marzeń, 

jeżeli chodzi o  kwestie prywatne ale też zawodowe. Kto jeszcze nie spotkał na swojej 

drodze, to życzę miłości, wspaniałych, dobrych, mądrych ludzi i przede wszystkim 

dużo zdrowia dla Was i dla Waszych wszystkich bliskich i dla naszych wszystkich 

Mieszkańców. Szczęśliwego Nowego Roku.  

Radna Pani Jolanta Kobak: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ale tak gwoli 

sprostowania, to jutro jest wigilia Sylwestra, bo Sylwester zaczyna się w sobotę, 

a kończymy go w niedzielę.                 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ale my zaczynamy już jutro Pani 

radna. Ja bardzo przepraszam, ale my właśnie zaczynamy jutro. Widzę ten błysk w oku 

– to jest to.  

Radna Pani Jolanta Kobak: To gdzie jest zbiórka? My też przyjdziemy.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ależ oczywiście, wszystko na 

facebooku. Ostatnio była zbiórka młodych ludzi, w pewnym parku, nie podam nazwy 

i właśnie w Wigilię. Widać było na drugi dzień, że tam faktycznie była świetna zabawa. 

Mówił mi jeden z młodych ludzi, że się tego nie spodziewał. Prawdopodobnie młodzież 

skrzyknęła się na facebooku i tam też zrobiła siebie Wigilię po Wigilii. Chyba do trzeciej 

rano ta wspaniała impreza trwała. Ja się cieszę niezmiernie, bo to była pewnie dobra 

zabawa, nie słyszałam o żadnych interwencjach. Świetnie się ludzie bawili, cały park 

był pełny młodych ludzi i to cieszy, że wyszliśmy, że nie ma tych zamkniętych drzwi, 

że nie ma tych masek. Miejmy nadzieję, że będziemy w dużym zdrowiu. Wprawdzie 

szaleje grypa, ale myślę, że to jest tendencja, która będzie już odchodzić. Nie bójmy 

się, bawmy się dobrze i zaczynajmy już od jutra, a kto może, to niech zaczyna dzisiaj, 

tego Państwu życzę. Pracujmy i bawmy się cały rok, oby zdrowo, bo to jest 

najważniejsze. Proszę, Pan radny Zbigniew Nowak. Gdzie ta zbiórka? Tak? 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Właśnie Pani Przewodnicząca, w związku z tym, że 

jestem już na emeryturze, ja Sylwestra zaczynam już dzisiaj. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: I bardzo dobrze.  

8. Zakończenie sesji. 

Po zamknięciu dyskusji oraz wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zamknęła obrady mówiąc: „Zamykam 

obrady LIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

Zakończenie sesji nastąpiło o godz.14:28 

Protokół sporządziła: Aneta Będkowska       

                   Przewodnicząca  

             Rady Miejskiej w Kłodzku 

 
                       Elżbieta  Żytyńska 


